
Pöördumine suurkiskjate arvukuse kontrolli alla 
saamiseks,
Meie pöördume Teie poole murega seoses suurkiskjate, eriti huntide ja pruunkarude, 
arvukuse kiire kasvuga Eestis. 

Viimaste aastate andmed näitavad, et huntide arvukus on tõusnud 350–400 isendini ja pruunkarude 
populatsioon ulatub umbes 1000 isendini. Kuigi suurkiskjate kaitse on oluline, on nende arvukuse kasv 
toonud kaasa mitmeid probleeme, sealhulgas suurenenud rünnakud kariloomadele ja metsloomadele, mis 
omakorda mõjutab negatiivselt põllumajandust ja metsandust.

Põhjendused küttimismahu tõstmiseks:
1. Populatsiooni tasakaalustamine: Suurkiskjate arvukuse kontrolli all hoidmine aitab säilitada ökoloogilist 
tasakaalu ja vähendada inimsuhete konflikte.
2. Kahjude vähendamine: Suurkiskjate rünnakud kariloomadele on suurenenud, põhjustades 
märkimisväärseid majanduslikke kahjusid põllumajandustootjatele.
3. Rahvatervise ja ohutuse tagamine: Suurkiskjate arvukuse kasv võib suurendada ohtu inimeste 
turvalisusele, eriti maapiirkondades. Inimeste lemmikloomadele on juba hundid teinud palju kahju. 

Teaduslikud andmed ja ekspertide arvamused:
• Keskkonnaagentuuri andmed näitavad, et suurkiskjate arvukus on viimastel aastatel pidevalt kasvanud.
• Ökoloogid ja bioloogid on soovitanud suurendada küttimismahte, et hoida populatsioonid kontrolli all ja 
vähendada konflikte inimeste ja suurkiskjate vahel.
• Keskkonnaagentuur prognoosib ulukiseirearuandes selleks hooajaks kuni 47 hundipesakonda 
(ohjamiskavas seatud eesmärk säilitada Eestis 15–25 pesakonda) ja teeb ettepaneku hundi kaitsestaatus üle 
vaadata.
•  Hundid murravad lambaid juba päise päeva ajal ja tungivad lautadesse, sest metsades on sõralisi vähe.
• Eesti Jahimeeste Selts ootab riigilt julgemat ja otsustavamat tegevust huntide arvukuse ohjamisel.

Meie ettepanek on suurendada suurkiskjate küttimismahtu, et tagada inimeste ja nende lemmikloomade 
turvalisus, ning vähendada negatiivseid mõjusid põllumajandusele ja metsandusele. Samas jääb tagatuks 
suurkiskjate populatsiooni jätkusuutlikkus. Selle saavutamiseks palume anda Keskkonnaametile ja Eesti 
Jahimeeste Seltsile rohkem õiguseid suurkiskjate arvukuse KIIRELT kontrolli alla saamiseks .


